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Protokół  
z XXXVIII Sesji Rady Gminy  

odbytej w dniu 26 listopada 2009r. 
 

Obrady otworzyła o godzinie 15.40  Przewodnicząca Rady Gminy Pani Ewa Lesińska, 
która powitała wszystkich i stwierdziła, że sesja jest prawomocna ze względu na quorum, 
bowiem w sesji udział bierze 14 radnych z  15 wchodzących w ustawowy skład Rady Gminy. 
W Sesji udział wzięli : 
1) radni : 

Pan Marek Borowczyk 
Pan  Tomasz Buczma 
Pan Rafał Drzewiecki 
Pani Krystyna Kotecka   
Pan Tadeusz Lammel 
Pani  Ewa Lesińska  
Pan Henryk Lesiński 
Pan Tomasz Maćkowiak 
Pan Daniel Matela 
Pani Halina Michalak-Szczepaniak 
Pan Jan Rajchelt 
Pan  Andrzej Ratajczak 
Pani Elżbieta Sznajder 
Pan Krzysztof Świątczak 

2) sołtysi 
Pani Jolanta Fludra 
Pan Andrzej Frąckowiak 
Pani Bożena Karolczak 
Pan Czesław Książkiewicz 
Pan Stanisław Lesiński 
Pan Eugeniusz Nowicki 
Pan Ferdynand Nowicki  
Pan Rafał Ochowiak 
Pan Grzegorz Socha 

3) oraz: 
Wójt Gminy -  Pan  Bogdan Kemnitz 
Zastępca Wójta/Sekretarz Gminy – Pani Genowefa Przepióra 
Skarbnik Gminy  - Pani Mirosława Nowak 
Kierownik referatu infrastruktury komunalnej i budownictwa – Pani Barbara Błoch 
Podinspektor ds. wymiaru podatków – Pani Irena Plebanek - Pawlak 
Podinspektor ds. księgowości podatkowej – Pani Aleksandra Sołtysiak 
Inspektor ds. obsługi rady i promocji gminy –Pani Małgorzata Smytry. 

 
Porządek posiedzenia sesji: 
1. Otwarcie. 
2. Interpelacje radnych. 
3. Przyjęcie  protokołu  z  obrad  z  poprzedniej Sesji.  
4. Sprawozdanie z wykonania uchwał  podjętych na ostatniej Sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie  ustalenia wysokości  stawek podatku od środków   
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      transportowych. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia „Gminnego programu opieki nad zabytkami dla  
      Gminy Kleszczewo na lata 2010-2013”. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie  określenia zasad sprzedaży lokali mieszkalnych w  
      budynkach stanowiących własność Gminy Kleszczewo. 
9. Podjęcie uchwały w sprawie  wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki. 
10. Informacja przewodniczących komisji o tematyce posiedzeń. 
11. Sprawozdanie z działalności Wójta w okresie międzysesyjnym. 
12. Odpowiedzi na interpelacje. 
13. Zapytania i wolne wnioski. 
14. Zakończenie. 
 
Ad.2 
Radni nie złożyli interpelacji. 
Ad.3 
Przed przystąpieniem do głosowania w sprawie  przyjęcia protokołu z poprzedniej sesji  Pani 
Sekretarz  poinformowała, że w wersji  protokołu, który był dostępny przed sesją wkradły się 
dwa błędy.  Pierwszy dotyczy użycia słowa „ustawy” zamiast „uchwały”  na str. 4 protokołu, 
w części dotyczącej ad.8 w zdaniu „Pani Przewodnicząca zdecydowała aby spróbować 
przegłosować ustawę  w wersji pierwotnej”, drugi błąd to użycie słowa „wydatki” zamiast 
„dochody” na str. 5 protokołu, w części dotyczącej ad.9 w zdaniu „W związku z  tym w treści 
uchwały zmieniającej budżet też znalazły się zapisy odnośnie tego załącznika, zatem wydatki   
majątkowe zmieniają się w tym miejscu tj. zmniejszają o 63 tys. zł a zwiększają się  dochody 
bieżące”. Radni zaakceptowali wniesione korekty do protokołu.  
Przewodnicząca Rady Gminy  przystąpiła do głosowania  w sprawie przyjęcia protokołu z 
XXXVII sesji Rady Gminy. Głosowało 12 Radnych obecnych w tym momencie na sesji.  
Za: 12 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Protokół został przyjęty. 
Ad.4 
W dalszej kolejności Pani Sekretarz przedstawiła sprawozdanie z wykonania uchwał 
podjętych podczas XXXVII Sesji Rady Gminy (sprawozdanie  stanowi załącznik do 
protokołu). 
 
Ad.5 
 
Następnie Pani Irena Plebanek - Pawlak omówiła projekt uchwały nr XXXVIII/259/2009 w 
sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od nieruchomości. Temat był szczegółowo 
przedstawiony podczas wspólnego posiedzenia Komisji. 
Na salę weszła Radna Elżbieta Sznajder. Obecny skład rady to 13 radnych.  
 
Pani Irena Plebanek –Pawlak, powiedziała, że projekt uchwały zawiera następujące roczne 
wysokości stawek podatku od nieruchomości : 
1)  od gruntów : 

• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej bez względu na sposób 
     zakwalifikowania  w ewidencji gruntów i budynków -  0,77 zł od 1 m2 
     powierzchni, 
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• pod jeziorami, zajętych na zbiorniki wodne retencyjne lub elektrowni wodnych          
4,04 zł od 1 ha  powierzchni, 

• pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności     
     pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego  – 0,20 zł od 1 m2       
     powierzchni, 

2)od budynków lub ich części : 
• mieszkalnych  -  0,65 zł od 1 m2  powierzchni użytkowej, 
• związanych z prowadzeniem działalności gospodarczej oraz od budynków 

                   mieszkalnych  lub ich części zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej –  
                   19,34 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

• zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie obrotu 
                   kwalifikowanym materiałem siewnym – 9,57zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

• zajętych na prowadzenie działalności gospodarczej w zakresie udzielania       
    świadczeń zdrowotnych – 4,16 zł od 1 m2 powierzchni użytkowej, 

• od  pozostałych, w tym zajętych na prowadzenie odpłatnej statutowej działalności        
                        pożytku publicznego przez organizacje pożytku publicznego – 6,88 zł od 1 m2      
                        powierzchni użytkowej, a garaże i budynki gospodarcze nie związane z      
                        prowadzeniem działalności  gospodarczej – 3,66 zł od 1 m2 powierzchni     
                        użytkowej, 

3) od budowli -  2 % ich wartości określonej na podstawie  art. 4 ust.1 pkt  3  i ust.-3-7 
     ustawy z dnia 12 stycznia 1991r.o  podatkach i opłatach lokalnych. 
Pani Irena Plebanek –Pawlak dodała, że jest to wzrost stawek w stosunku do tego roku o 3,5% 
zgodnie z tym co było omawiane szczegółowo na komisji. 
Ponieważ Radni nie wnieśli uwag, Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie nad projektem 
w/w uchwały. 
Głosowało: 13 radnych  

Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 

Uchwała nr XXXVIII/259/2009 została podjęta  i stanowi załącznik do protokołu. 
 
Ad.6 
W dalszej kolejności Pani Aleksandra Sołtysiak przedstawiła projekt uchwały nr 
XXXVIII/260/2009 w sprawie ustalenia wysokości stawek podatku od środków 
transportowych. Temat  ten był szczegółowo omawiany na wspólnym posiedzeniu Komisji. 
Pani Sołtysiak powiedziała, że zgodnie z projektem uchwały proponowane są  następujące 
stawki   podatku od środków transportowych: 
1) od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej pojazdu: 
• powyżej  3,5 ton do 5,5 ton włącznie -  567  zł 
•  powyżej 5,5 ton do 9 ton włącznie  -  690  zł 
• powyżej 9 ton a poniżej 12 ton  -  878  zł 
2) od samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej  równej lub wyższej niż 
12 ton – w zależności od liczby osi, dopuszczalnej masy całkowitej pojazdu i rodzaju 
zawieszenia, stawki podatkowe określa załącznik Nr 1 do uchwały 
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3)  od ciągników  siodłowych i balastowych przystosowanych do używania łącznie z 
naczepą lub przyczepą  o dopuszczalnej masie całkowitej zespołu pojazdów od 3,5 tony i 
poniżej 12 ton - 1.611 zł 
4) od ciągników siodłowych  lub balastowych przystosowanych do używania łącznie z 
naczepą lub przyczepą   o dopuszczalnej masie całkowitej  zespołu  pojazdów równej lub 
wyższej niż  12 ton, stawki podatkowe określa załącznik nr 2 do uchwały 
5) od przyczep lub naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadają dopuszczalną 
masę całkowitą od 7 ton i poniżej 12 ton, z wyjątkiem związanych  wyłącznie z działalnością 
rolniczą prowadzoną przez podatnika podatku rolnego    –  364  zł 
6) od przyczep lub naczep, które łącznie z pojazdem silnikowym posiadających 
dopuszczalną masę całkowitą równą lub wyższą niż 12 ton, stawki podatkowe określa 
załącznik nr 3 do uchwały 
7) od autobusów, w zależności od liczby miejsc do siedzenia : 
• mniejszej  niż 30 miejsc                   - 1.662 zł 
• równej lub wyższej niż 30 miejsc    - 2.112 zł 
Pani Przewodnicząca powiedziała, że zgodnie z tym jak zostało przedstawione na Komisji 
propozycja wysokości stawek podatku od środków transportowych na 2010 rok zakłada 
wzrost  obowiązujących stawek podatkowych na terenie gminy w stosunku do  roku 2009r. o 
3,5%. Pani Przewodnicząca dodała, że po wprowadzeniu uchwały nr XXXVIII/260/2009 traci 
moc Uchwała poprzednia oraz, że nowa uchwała  wchodzi w życie  po upływie 14 dni od dnia  
ogłoszenia w Dzienniku Urzędowym Województwa Wielkopolskiego. 
Ponieważ radni nie wnieśli uwag Przewodnicząca Rady Gminy zarządziła głosowanie  
projektu uchwały nr XXXVIII/260/2009 
Głosowało: 13 radnych  

Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 

Uchwała nr XXXVIII/260/2009 została podjęta i stanowi załącznik do  protokołu. 
 
Na salę wszedł Radny Krzysztof Świątczak. Obecny skład to 14 radnych. 
 
Następnie Pani Przewodnicząca poprosiła Panią Sekretarz o przedstawienie dodatkowego,  
nie  referowanego  na komisjach problemu  związanego  z tematem podatkowym.  
Pani Sekretarz poinformowała, że po odbyciu posiedzeń Komisji poświeconych podatkom i 
opłatom lokalnym na 2010r. wpłynęło pismo Komendanta  Wojewódzkiego Policji w 
Poznaniu, który zwrócił się z prośbą o zwolnienie z podatku od nieruchomości budynku, w 
którym mieścił się  Komisariat Policji w Kleszczewie. Pani Sekretarz poinformowała, że 
Rada Gminy zgodnie z art.7 ust. 3 ustawy o podatkach i opłatach lokalnych może 
wprowadzać dodatkowe zwolnienia z  podatku od nieruchomości, ale są to zwolnienia 
przedmiotowe a nie podmiotowe. Przedmiotowe zwolnienie polegałoby na zwolnieniu z 
podatku od nieruchomości budynków lub części budynku zajętych na cele bezpieczeństwa i 
porządku publicznego  
W przedmiotowym budynku nie mieści się obecnie ani Komisariat Policji ani Zespół 
Dzielnicowych, a cześć budynku zajęta jest na cele mieszkalne. Wprowadzenie  w/w 
zwolnienia  nie załatwia problemu – nie jest on wykorzystywany na cele bezpieczeństwa i 
porządku publicznego, a skorzystać z tego mogłyby np. firmy ochroniarskie. Tak więc 
właściwszym wydaje się złożenie przez Komendanta wniosku do Wójta Gminy o umorzenie 
tego podatku i rozpatrzenie tego wniosku indywidualnie.  
Radni zaakceptowali jednogłośnie  propozycję przedstawioną przez Panią Sekretarz. 
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Następnie  Pani Sekretarz  tytułem uzupełnienia informacji podatkowych wyjaśniła, że z 
uwagi na fakt, iż cena kwintala żyta,  jak również cena  1m3 drewna  ogłoszone przez  
Prezesa GUS  są niższe niż stawki jakie obowiązywały na terenie gminy w 2009r., radni 
podczas posiedzenia komisji podjęli decyzję, iż  jako podstawę obliczania podatku rolnego i 
podatku leśnego  na terenie gminy  stosować  się  cenę ustaloną przez Prezesa GUS.  
Zgodnie z przepisami, w przypadku, gdy  Rada Gminy nie obniża średniej ceny skupu żyta 
nie wywołuje  się  uchwały. 
 
Ad.7 
Następnie Pani Barbara Błoch przedstawiła projekt uchwały nr XXXVIII/261/2009 w sprawie 
Przyjęcia "Gminnego programu opieki nad zabytkami dla Gminy Kleszczewo na lata  2010 - 
2013". Temat był szczegółowo omawiany podczas wspólnego posiedzenia Komisji. Pani 
Barbara Błoch powiedziała, że program został zmieniony i poprawiony oraz ostatecznie 
zaopiniowany przez konserwatora zabytków. Program ten powinien współgrać z programami 
dla województwa wielkopolskiego, powiatu i kraju oraz odpowiednimi zapisami w Studium 
Uwarunkowań i Kierunków Zagospodarowania Przestrzennego Gminy. W programie są 
wymienione i opisane zabytki wpisane do rejestru zabytków, ewidencji zabytków oraz do 
wykazu wojewódzkiego wielkopolskiego konserwatora zabytków.  Pani Barbara Błoch 
szczególną uwagę skupiła na cele gminnego programu wynikającego z art. 87 ustawy z dnia 
23 lipca 2003 r. o ochronie zabytków i opiece nad zabytkami, a są to: 
• włączenie problemów ochrony zabytków do systemu zadań strategicznych,     
      wynikających z koncepcji przestrzennego zagospodarowania kraju i gminy 
• uwzględnienie uwarunkowań ochrony zabytków, w tym krajobrazu     
      kulturowego i dziedzictwa archeologicznego, łącznie z uwarunkowaniami      
      ochrony przyrody i równowagi ekologicznej, 
• zahamowanie procesów degradacji zabytków i doprowadzenie do poprawy    
      stanu ich zachowania, 
• wyeksponowanie poszczególnych zabytków oraz walorów krajobrazu   
      kulturowego, 
• podejmowanie działań zwiększających atrakcyjność zabytków dla potrzeb   
      społecznych, turystycznych i edukacyjnych oraz wspieranie inicjatyw   
      sprzyjających wzrostowi środków finansowych na opiekę nad zabytkami, 
• określenie warunków współpracy z właścicielami zabytków, eliminując   
      sytuacje konfliktowe związane z wykorzystaniem zabytków, 
• podejmowanie przedsięwzięć umożliwiających tworzenie miejsc pracy   
      związanych z opieką nad zabytkami 
   Na koniec pani Barbara Błoch dodała, że cele gminnego programu powinny być 
realizowane przez coroczne zabezpieczenie w budżecie gminy środków na opiekę nad 
zabytkami. Program ten jest monitorowany, co oznacza, że  co 2 lata powinien być 
przedkładany raport Radzie Gminy o stanie  realizacji tego programu.  
  Radna Elżbieta Sznajder zapytała czy program będzie wymagał zmiany w całości w    
  przypadku pojawienia się dodatkowych zabytków na terenie gminy. 
Pani Barbara Błoch odpowiedziała, że powinna być systematycznie robiona inwentaryzacja, a 
sam program jest materiałem wyjściowym, który można aktualizować i uzupełniać i nie 
wymaga zmian w całości. Radna Halina Michalak – Szczepaniak zapytała jakie są 
uwarunkowania, aby właściciel budynku wpisanego do rejestru zabytków otrzymał zgodę na 
remont lub wyburzenie obiektu. 
Pani Błoch odpowiedziała, że taka decyzja jest zawsze opiniowana przez konserwatora 
zabytków, ponieważ  tego wymaga Starosta Powiatowy.  
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Pani Przewodnicząca przypomniała, że program został przedłużony o 1 rok tj. na lata 2010 – 
2013. Ponieważ Radni nie wnieśli więcej pytań Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie.   
Z uwagi na fakt, iż  salę  obrad opuścił  radny Buczma w głosowaniu udział brało 13 radnych. 
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXVIII/261/2009 została podjęta (dokumenty w załączeniu). 
Ad.8 
W następnej kolejności Pani Barbara Błoch przytoczyła treść uchwały nr XXXVIII/262/2009 
w sprawie określania zasad sprzedaży lokali mieszkalnych w budynkach                   
stanowiących własność Gminy Kleszczewo. 
Wprowadza się zasady  sprzedaży lokali mieszkalnych stanowiących własność Gminy 
Kleszczewo.  

• Sprzedaży podlegają samodzielne lokale mieszkalne, wraz ze sprzedażą udziału w 
nieruchomości wspólnej, w tym ze sprzedażą własności gruntu. 

• Czynności przygotowawcze do sprzedaży lokalu mieszkalnego podejmuje się na wniosek 
najemcy lub z inicjatywy  Wójta Gminy Kleszczewo. 

• Sprzedaż lokali następuje na rzecz dotychczasowych najemców nie zalegających  z zapłatą 
czynszu. 

• Wyłączeniu ze sprzedaży podlegają lokale znajdujące się w budynkach               użyteczności 
publicznej. 

• Wyraża się zgodę na udzielenie przez Wójta Gminy Kleszczewo bonifikaty od ustalonej ceny  
sprzedaży lokalu mieszkalnego w wysokości   80 % ceny. 

• Bonifikata obejmuje cenę lokalu, w tym cenę udziału w prawie własności gruntu. 
            Bonifikata udzielona od ceny lokalu obejmuje jej składniki w jednakowej wysokości. 

Sprzedaż lokali mieszkalnych może nastąpić na wniosek nabywcy na raty. Sprzedaż w 
systemie ratalnym odbywać się będzie na następujących zasadach: 

• należność za sprzedawany lokal mieszkalny może być rozłożona na raty roczne, płatne 
przez okres do 5 lat. 

• pierwsza rata w wysokości 30% należnej ceny sprzedaży lokalu płatna jest najpóźniej do 
dnia zawarcia umowy przenoszącej własność nieruchomości. 

• pozostałe raty roczne wraz z oprocentowaniem płatne są w terminie do dnia 31 grudnia 
każdego roku kalendarzowego, poczynając od roku następnego po dniu zawarcia umowy 
przenoszącej własność nieruchomości. 

• rozłożona na raty niespłacona część ceny sprzedaży podlega oprocentowaniu przy 
zastosowaniu stopy procentowej równej stopie redyskonta weksli stosowanej przez NBP, na 
dzień spłaty należności. 

• rozłożona na raty niespłacona część ceny sprzedaży wraz z oprocentowaniem podlega 
zabezpieczeniu hipotecznemu.  
Ponieważ Radni nie mieli pytań Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 radnych  
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXVIII/262/2009 została podjęta (w załączeniu). 
Ad.9 
Projekt uchwały nr XXXVIII/263/2009 w sprawie wyrażenia zgody na ustanowienie hipoteki 
przedstawiła  Pani Skarbnik. Pani Skarbnik przytoczyła informację jaką przekazała na 
posiedzeniu wspólnym Komisji, że po przesłaniu uchwały na ustanowienie hipoteki w 
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październiku, Stowarzyszenie Światowid zwróciło się z wnioskiem o zmianę tej uchwały. 
Zmiana dotyczy użycia słowa  „hipoteki kaucyjnej”, zamiast  „hipoteki zwykłej”. Pozostałe 
unormowania zawarte w uchwale pozostają bez zmian, dla ułatwienia jej realizacji przewiduje 
się podjęcie nowej uchwały i uchylenie dotychczasowej. 
Ponieważ Radni nie mieli uwag Pani Przewodnicząca zarządziła głosowanie. 
Głosowało: 13 radnych  
Za: 13 
Przeciw: 0 
Wstrzymało się: 0 
Uchwała nr XXXVIII/263/2009 została podjęta (w załączeniu). 
Ad.10 
  
Następnie Pani Przewodnicząca Lesińska poinformowała, że 17 listopada odbyło się 
posiedzenie wspólne Komisji Rady Gminy, na którym omawiano podatki i opłaty lokalne 
oraz sprawy bieżące. 
 
Ad.11 
 

Wójt przedstawił sprawozdanie z działalności międzysesyjnej, które obejmowało 
informacje o: 

• wręczeniu medali za wieloletnie pożycie małżeńskie 6 parom z Gminy Kleszczewo (18.11) 
•  naradzie technicznej dotyczącej budowy zbiornika retencyjnego. Wójt powiedział, że została 

zasugerowana możliwość poszerzenia zbiornika w stronę ul. Średzkiej w Tulcach. Propozycja 
została uwzględniona przez projektantów.(19.11) 

• wręczeniu dyplomów oraz nagrody w wysokości 1 tys. zł. za udział w Sportowym Turnieju 
Miast i Gmin 2009 pod nazwą Europejski Tydzień Sportu Dla Wszystkich w kategorii gmin 
od 5tys.do 7,5 tys. mieszkańców. Wójt powiedział, że otrzymane pieniądze zostały 
przeznaczone na zakup sprzętu sportowego. (19.11) 

• przekazaniu wozów strażackich w Grodzisku Wlkp.(21.11) 
• wręczeniu na targach Poleko - w finałowym konkursie o Puchar Recyklingu - statuetki 

Zielony Kontakt za najwięcej zebranych elektroodpadów w kategorii do 30tys. mieszkańców 
oraz otrzymaniu nagrody w wysokości 5 tys. zł. ufundowanej przez Narodowy Fundusz 
Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej (24.11) 

• spotkaniu wyborców z posłem PO. Udział wziął poseł W. Dzikowski oraz Starosta 
J.Grabkowski (24.11) 

• posiedzeniu ZOG ZOSP, na którym omówiono plan zakupów wyposażenia dla 
poszczególnych jednostek (19 i 25.11) 
Inwestycje i remonty: 

• Budowa „Orlika” w Tulcach. Trwają  prace wykończeniowe.  
• Budowa „Orlika” w Kleszczewie. Układana jest nawierzchnia. 
• Zagospodarowanie terenu pomiędzy ZS i Orlikiem w Kleszczewie i w Tulcach. 
• Przebudowa wejść do przychodni i apteki w Nagradowicach. 

Planowane są:  
• remont świetlicy w Markowicach 
• budowa kanalizacji na terenie gminy; został ogłoszony przetarg. 

Na koniec Wójt dodał, że otrzymał pismo dotyczące wzrostu akcyzy od paliwa rolniczego. Z 
pisma wynika, że  ok. 50% będzie wypłacona w tym roku, natomiast nie ma gwarancji do 
pozostałej części środków. Należy zakładać, że będzie wypłacona w przyszłym roku. 
Na salę powrócił Radny Buczma. 
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Radna Sznajder zapytała czy w tym roku będą oddane do użytku „Orliki”. Wójt 
odpowiedział, że przez wykonawców został przekroczony termin realizacji. Termin 
zakończenia inwestycji zawarty w umowie jest do końca listopada. W przypadku „Orlika” w 
Tulcach zgłaszamy zakończenie inwestycji, „Orlik” w Kleszczewie wymaga przesunięcia 
terminu o 2 tygodnie. Wszystko wskazuje na to, że „Orliki” zostaną oddane do użytku jeszcze 
w tym roku. Oficjalne otwarcie nastąpi na wiosnę. Korzystanie z „Orlików” zgodnie z 
regulaminem będzie w formie nieodpłatnej. Obiekty mają być ogólnie dostępne dla 
wszystkich użytkowników. 
Pan Jan Rajchelt zapytał o ile będzie przybliżony zbiornik wodny w stosunku do ulicy 
Średzkiej. Wójt odpowiedział, że nie ma jeszcze opracowanej nowej wersji przez 
projektantów. Wójt dodał, że zanim będzie wydana decyzja środowiskowa, planuje się 
zorganizowanie spotkania z mieszkańcami oraz z przedstawicielami Poznańskiej Hodowli  
Roślin i Rolniczej Spółdzielni Produkcyjnej w Komornikach. Istnienie zbiornika zmieni 
stosunki wodne na dużym  obszarze naszej gminy, oddziaływanie nie jest tylko tam gdzie jest 
sam zbiornik.  
Radna Kotecka zapytała czy administrator hal sportowych jest w stanie podołać zadaniu 
opieki nad „Orlikami”. Wójt odpowiedział, że został zakupiony program do administrowania 
„Orlików”, który powinien skutecznie usprawnić zarządzanie tymi obiektami. 
Ad.12 
Radni nie złożyli interpelacji. 
 
Ad.13 
Pani Skarbnik przekazała sprostowanie w sprawie dwóch otrzymanych przez Radnych 
dokumentów z prośbą o anulowanie wcześniejszych i tak: 

1) w załączniku nr 4 do Zarządzenia nr 40 Wójta Gminy z 16 listopada 2009 – została 
poprawiona diagnoza długu gminy do projektu budżetu. 

2) W załączniku nr 1 do uchwały z 4 listopada – w rubryce „dochody przed zmianą” i „dochody 
po zmianie” wpisana jest błędna kwota. Prawidłowa kwota do tej uchwały to 17 718 567zł. 
Następnie Pani Sekretarz poinformowała Radnych, że otrzymany przez nich projekt uchwały 
w sprawie utrzymania czystości i porządku będzie omawiany na wspólnej Komisji dnia 03.12. 
Na tej Komisji zostanie przedstawiony  projekt budżetu. Pani Sekretarz dodała, że budżet nie 
będzie uchwalany w tym roku. Od stycznia wchodzi nowa ustawa o finansach publicznych i 
Regionalna Izba Obrachunkowa nie potrafi jednoznacznie odpowiedzieć, czy podjęte uchwały 
przez Radę Gminy nie będzie uchylała. Zatem bezpiecznym terminem uchwalenia budżetu 
jest miesiąc styczeń. Dodatkowo, z mocy ustawy, budżet może być uchwalany do 31.01.2010 
roku. Pani Sekretarz zaproponowała termin kolejnego wspólnego posiedzenia Komisji na 
dzień 11.12 oraz posiedzenia sesji na dzień 22.12. Podane terminy zostały zaakceptowane 
przez Radnych. 
Pani Sznajder zapytała czy Gmina posiada dodatkowe informacje od zarządu autostrad w 
sprawie postawienia ekranów w miejscach najbardziej narażonych na hałas dla mieszkańców 
oraz jak gmina może  tą sprawę skutecznie wesprzeć. Wójt odpowiedział, że na ten moment 
nie ma nowych wiadomości i obecnie oczekuje pisma w tej sprawie od Autostrady 
Wielkopolskiej. 
Radna Kotecka zapytała czy będzie organizowana dodatkowa akcja zbierania odpadów po 
paliwie, farbach itp. Wójt odpowiedział, że temat ten jest trudny do rozwiązania, ponieważ 
firmy oczekują od mieszkańców, aby wszystkie płynne substancje pozostające w 
pojemnikach, beczkach itp. przelewać do wyznaczonych specjalnych kontenerów. Kwestia ta 
jest trudna do rozwiązania od strony technicznej. Przy takiej akcji ktoś musi czuwać nad 
bezpieczeństwem i porządkiem ( w przypadku rozlania, zabrudzenia, zapalenia). Z drugiej 
strony rodzi się wątpliwość czy nie dojdzie do poważnego zanieczyszczenia lub skażenia 
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środowiska. Podobna akcja była już organizowana na terenie gminy i powstał wtedy problem 
składowania opon. Firma podstawiła wysokie 4 metrowe kontenery. W konsekwencji 
większość opon pozostawiono przy kontenerach i problem posprzątania placu pozostał 
pracownikom ZK. Wójt dodał, że ma wątpliwości czy taka akcja zostanie sprawnie 
zrealizowana bez dodatkowych  i trudnych do przewidzenia skutków. Wójt przypomniał, że 
05.12 organizowana jest kolejna bezpłatna zbiórka elektroodpadów. 
 
Radny Ratajczak zapytał o zastosowanie  monitoringu dla „Orlików”. 
Wójt odpowiedział, że na etapie budowy dwóch „Orlików”  inwestycja ta jest zbyt kosztowna 
i realizacja tego pomysłu musi być przesunięta w czasie. 
 
Ad.14 
Przewodnicząca Rady zamknęła obrady o godzinie 16.45. 
 
Protokołowała: 
Małgorzata Smytry 
 

Za zgodność z przebiegiem obrad 
                     Przewodnicząca  Rady Gminy 
 

                  Ewa   Lesińska 

 


